
Toila valla üldplaneeringu ja KSH eelnõu avalik arutelu  
15.08.2022  

 

Osalejate nimekiri on esitatud protokolli lisas 

Arutelu algus 16.00  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) teeb avaliku arutelu sissejuhatuse.  

 

Kokkuleppel kohalviibijatega käsitletakse kõiki laekunud ettepanekuid, täpsemalt vaadeldakse 

kohalolijate poolt esitatud ettepanekuid.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab ettepanekute arvestamise ja mittearvestamise osa 

üldplaneeringu koostamise ja kehtestamise protsessis.  

 

Alustatakse laekunud ettepanekute tutvustusega.  

 

Esimene ettepanek on kohalviibijalt Jüri Gabriel, kes leiab, et vastus oli ammendav ning 

ettepanekut ei ole vaja täpsemalt käsitleda.  

 

Teine ettepanek on kohalviibijalt Raul Otto, kes leiab, et vastus oli ammendav ning 

ettepanekut ei ole vaja täpsemalt käsitleda.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab kolmandana laekunud ettepanekut (Enery Estonia OÜ).  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) täiendab vastust ning vastuse tausta.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab neljandat ettepanekut (Eesti Erametsaliit) ja omavalitsuse 

poolset vastust.  

 

Raul Otto: Kas see (asulate ümbruses olevad metsad kui ÜP kohased väärtuslikud metsad, 

mis on väärtusliku maastiku alamliik) oli KAH kõrgendatud huviga ala?  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): Jah, sisuliselt on see asi nii, et KAH ei olnud eelnõu tegemise ajal 

jõudnud planeerimisseadusesse ja seetõttu panime me väärtusliku maastiku alamliigina, kuna 

see oli ainuke võimalus seda tol hetkel kehtinud õigusruumis kajastada.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab viiendat ettepanekut (Naissaare Külaselts MTÜ) ning 

omavalitsuse poolset vastust.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) täiendab vastust ning vastuse tausta.  

 



Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab kuuendat ettepanekut (Tardek OÜ / Ohaka Energia OÜ) 

ning omavalitsuse poolset vastust.  

 

Seitsmes ettepanek on kohalviibijalt Jüri Gabriel, kes leiab, et vastus oli ammendav ning 

ettepanekut ei ole vaja täpsemalt käsitleda.  

 

Kaheksas ettepanek on kohalviibijalt Raul Otto, kes selgitab oma ettepaneku vormistuslikku 

poolt, juhtides tähelepanu, et avalikustamisel laekunud ettepanekute tabelis olevad ettepanekud 

8 ja 2 olid sama sisuga.  

 

Kuivõrd ettepanekut on arvestatud ning vastuväiteid ei esinenud, ei peatuta rohkem vastaval 

punktil.  

 

Üheksas ettepanek on kohalviibijalt Revino Aiand OÜ.  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem) selgitab laekunud ettepaneku sisu ning 

omavalitsuse seisukohta (vastust), rõhutades, et ettepaneku sisuks olnud katastriüksused jäävad 

oluliselt kõrgema boniteediga väärtuslikele põllumajandusmaadele (boniteet 55), kui seda on 

maakonna keskmised (boniteet 38). Mistõttu ei ole võimalik kergekäeliselt selliseid alasid 

väärtuslikke põllumajandusmaade hulgast välja arvata.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Uut elamumaad sellises mahus planeerida 

maakonnaplaneering ette ei näegi. RaM-i seisukoht on selline, et peame tegelema kestliku 

kahanemisega ja olemasolevate elamumaade hõivamisega, mitte uute loomisega.  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Kuigi samas, meie enda olemasoleva 

elamupiirkonna jaoks oleks see ühest küljest positiivne, kuna sinna oleks arendama hakatud 

kanalisatsiooni, vee, (jm) kommunikatsioone, mis täna Kabelimetsa külas reaalselt puuduvad. 

/järgeb arutlus/ 

 

Need küsimused jäävad täna vaidluskohana üles ning lähevad Rahandusministeeriumisse.  

 

Revino Aiand OÜ: Kui üldplaneeringusse seda praegu sisse ei läinud. Kui mina 

üldplaneeringut üldse kokkuvõttes vaatasin, siis mis üldse on valla suurem plaan? Ma ütlen 

täitsa ausalt, et Ida-Virumaal olen ma suhteliselt esimest korda, olen ümber Tallinna kõvasti 

teinud (kinnisvara arendust), Saue vallas, Saku vallas, igal pool, siis seal on kuidagi hoopis 

teistmoodi, seal on /--/ ühe samamoodi suure põllumaa 70 ha, tegin nö äri- ja tootmismaaks, 

praegu teen ühte 100 ha elamumaaks, selles suhtes seal käib nagu hoopis teistmoodi..  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Jutt on selles pigem, et meil on, ma saan 

aru erinevad omanikud küll, aga meil on täna päris palju sellist maad, mis on, seal samas 

läheduses, taga on tootmismaad, ma saan aru, et omanik küsib meeletut raha, aga kuskil mingil 

hetkel peaks tekkima võimalus, kus hind langeb mõistuse piiresse, ja kes tahab arendada, siis 

/--/ see on ala kus on kõik tootmismaadena. Elamupiirkondade puhul ongi see, et hästi suure 

mahuga alad, meil on täna sellised, mis vajaksid pigem uuendust. Nt Kohtla-Nõmme, 

iseenesest ilus koht, aga pigem peaks saama seal (arendada). /--/ Täna on olemasolevad 



(elamumaad) Toila ümber, välja ehitamata, kruntideks juba jaotatud /--/ Põllumaad peab kuskil 

alles ka hoidma.  

 

Arutletakse arenduste üle ümber suurlinnade ning Ida-Virumaa linnade ja alevike ümber.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): selgitab kümnendat, KeA ettepanekut ja vastust. Samuti selgitab 

EKV vähenduse temaatikat Toila sadama piirkonnas.  

 

Alar Noorvee (Alkranel OÜ, keskkonnaekspert) selgitab looduskeskkonna poolt Toila sadama 

EKV vähenduse osas.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): selgitab üheteistkümnendat ettepanekut Maa-ametilt.  

 

Arutlus selle üle, mille kaudu maardlate avamine toimuda saab ja milliste seaduste ja milliste 

aspektidega peab maardlate avamisel arvestama.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab kaheteistkümnendat ettepanekut (MTÜ Pühajõe Tegijate 

Seltsilt) ning omavalitsuse poolset vastust.  

 

Raul Otto: Täpsustaks niipalju juurde, et põllumassiiv võib ulatuda mitme katastriüksuse peale, 

see 0,3 ha võib kuuluda mingi teise massiivi juurde.  

 

Selgitatakse, et ÜP koostamisel on arvestatud põllumassiividega, mitte katastriüksuse 

piiridega. Vaadeldakse näidet, mille puhul kaks passiivi on eraldatud kitsa elamumaa ribaga.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab MTÜ Pühajõe Tegijate Seltsi poolt esitatud ettepaneku 

kolmandat punkti, mille sisuks oli mitte hoonestada, ega koormata muude tehnorajatistega 

väärtuslikke põllumajandusmaid. Selgitatakse omavalitsuse vastust. Neljas punkt käsitles 

kergliiklustee kajastamist Toila-Voka vahel.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): selgitab Toila-Voka kergliiklustee 

temaatikat. Seejuures toob välja, et kõige ratsionaalsem lahendus oleks kahe suurema aleviku 

ühendamiseks Pühajõe külas, kaldapealse tee kaudu, laiendades olemasolevat teed. /--/  

 

Arutelu kergliiklustee vajaduse üle.  

 

Järgneb sama ettepaneku tegija viienda punkti selgitus ning selle omavalitsuse poolset vastust.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab 13. ettepanekut (kohalviibijate Jüri Gabriel ja Raul Otto 

ühiselt esitatud ettepanek): Teie ütlete, et on (Toila vallas helikopteri maandumisplats), 

Transpordiamet ütleb, et ei ole.  

 



Raul Otto: Ta ei öelnud seda, Transpordiamet ütles, et sellel ei ole sertifikaati, ega see pole 

avalikus kasutuses. Miks me ei võiks asjadest rääkida nii nagu on. Liigutame selle teksti 

seletuskirja juurde, et sertifitseering puudub, kui sa võtad sealt eelnõu või selle üldplaneeringu 

seletuskirja ja kirjutad sinna juurde, et: „puuduvad sertifitseeritud ja avalikuks kasutuseks 

lennurajatised“, siis saavad kõik asjast aru, millest jutt käib. /Järgneb selgitus transpordiameti 

kirjale ja selle refereerimisele üldplaneeringus./ 

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Sealt (Transpordiameti kirjast) see vastus 

võetigi. Võime igasuguseid asju öelda, et meil asub, aga meil ei ole sertifitseeritud. Kui ta ei 

ole sertifitseeritud, siis seda meil sisuliselt ei ole, ta ei vasta.  

 

Jüri Gabriel: Siis peaks mõtlema, kas meil on seda vaja või ei ole. Kas 10 aasta jooksul on 

keegi, kes paneb oma käe või raha alla, et teha sinna seda lennuväli. 

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Maandumisrada, lennuvälja ei tule, 

multifunktsionaalne tee.  

 

Jüri Gabriel: sellisel juhul tuleb seda teed teha laiemaks.  

 

Raul Otto: Sellisel juhul on minu küsimus, kas see tuleb sertifitseeritud? Kui sellel pole 

sertifitseeringut, siis see ei ole lennurada.  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Sellisel juhul kindlasti jah, kui on vaja 

sertifitseerida maandumisrada, või maandumiskohta. /--/ Täna, kui ta maandub põllu peale, siis 

ma saan aru, et mingit sertifikaati sellele vaja ei ole. Kui ta on seotud mingi liikluspinnaga, siis 

võimalik, et sertifikaat peab mingisugune olema, peab vastama mingisugustele nõuetele.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Võimalusena on see (üldplaneeringuga) ette 

nähtud. Üks vallas elanud lennundushuviline avaldas, et kui on olemas võimalus, siis 

skandinaavia hobilendurid kasutaksid seda. Kui meil kuskilt tekib võimalus see välja ehitada, 

siis see võiks sees olla sees, et perspektiivis oleks võimalik seda arendada.  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Aga miks põllumehed sellele vastu on?  

 

Jüri Gabriel: Me ei ole sellele vastu, aga me näeme, et see on mingisugune plagiaat.  

 

Raul Otto: Mõtleme, et kuidas te seda reguleerima hakkate? Jüri Gabriel sõidab keskelt 

(põllud ümber ringi, ei liigu teele otstest) mürgitajaga, lennuk lendab sisse, siis kellel peatee 

oli ja kellel kõrvaltee?  

 

Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Kindlasti on see reguleeritav.  

 

Jüri Gabriel: Tuletame ainult meelde, et kui te hakkate seda asja planeerima, siis palun tehke 

seda selliselt, et sealt jookseb ka vesi alt läbi. Sest küla pool on nii niisked alad, et kui on 

vihmane suvi või kevad, siis ülevaltpoolt ujub kõik ja teetamm ei lase midagi läbi.  

 



Hannes Lumiste (Toila vallavalitsus, abivallavanem): Kindlasti tuleb seda teha. 

Maandumisraja mõttes tuleb seda teed hakata projekteerima (tulevikus).  

 

Jätkub arutlus.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): Kas lisame selle 1.1 lause täiendi või mitte?  

 

Jüri Gabriel: Tegelikult meil selle lennuraja vastu ei ole mitte midagi, lihtsalt meie mõistes 

on see arulagedus ja ressursi raiskamine nii teil kui meil.  

 

Arutluse tulemusena leiti, et täiend lisatakse üldplaneeringu seletuskirja.  

 

Ettepanek 13 punkt 1.2.  

 

Raul Otto: Äkki vallavalitsus selgitab – Lennurada mis möödub inimeste kodude välisustest, 

et kuidas see elanikke vähe mõjutab?  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Mitu ust seal siis on?  

 

Arutluse tulemusena leiti, et 4-6 majapidamist. Jätkub arutlus selle üle, et puudutatud isikud ei 

ole ettepanekuid esitanud (ei ÜP koostamise ega ka viimati toimunud avaliku väljapaneku 

jooksul), samuti lennubaasi paigutuse osas. Lahendit ei leitud, vastus jääb mitte arvestatuna 

sisse ning liigub vaidena RaM-ile.  

 

Raul Otto: Riigiteede küsimus. Omalt poolt ütleks niipalju, palusime et Transpordiamet 

vaataks riigiteed ja valla teed ühe tervikuna. /--/ Transpordiamet vastas meile ühe 

munitsipaaltee ja riigitee kohta, et tervikteena seda ettepanekut ei arvestata.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Riigitee tunnused puuduvad.  

 

Raul Otto: Segan vahele, kõige kummlaisem ongi see, et kirjutatakse, et riigitee tunnused 

puuduvad, aga Jüri käest võõrandatakse maa riigile. Minu arust on see absurditeater.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): Riigitee tunnused on, et ühendustee ühelt 

riigiteelt teisele riigiteele, see on täidetud. Aga seda me ei saa üldplaneeringus hinnata, kas 

riigil on huvi seda teed riigistada või mitte.  

 

Raul Otto: Transpordiamet on oma kirjas kirjutanud, et „palume kohalikul omavalitsusel 

hinnata ettepaneku asjakohasust“ siis seda tuleb teha. Praegu meie küsimus, mis me 

Transpordiametile esitasime, jäeti vastamata. Vastati ühe tee poole kohta ja teise tee poole 

kohta, aga terviktee kohta jäeti vastamata.  

 

Järgneb arutlus riigiteedeks muutmise protsessi üle.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab, et üldplaneeringu ülesanne on määratleda kohalikud teed, 



mis on mõeldud avalikuks kasutuseks. Kas see tee on nüüd riigitee või valla tee, seda ei saa 

üldplaneeringuga määratleda.  

 

Liigutakse edasi järgmise ettepaneku juurde.  

 

Raul Otto: Lisab varasemalt käsitletud ettepaneku juurde, et varasemalt on tehtud ettepanek, et 

see rajada Toila metsateele.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): oleme ka seda arutanud ja kaalunud. 

Vallavalitsus on oma vastuse andnud ning jääb enda seisukoha juurde.  

 

Ettepanek 13 p 1.3.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): Tavaliselt selliseid asju üldplaneering ei kehtesta viieteistkümneks 

aastaks.  

 

Raul Otto: /Viide Asjaõigusseaduse par 158 lg 1/ Mina väidan, et see tabel on kõige 

kompaktsemal kujul kirja pandud, mis on tehniliselt otstarbekas. Tabeli on teinud Tallinna 

Tehnikaülikooli teadlased Elektrilevi tellimusel. Minu arust on Elektrilevi Toila valla ainuke 

jaotusvõrgu ettevõte või ma eksin? (kinnitatakse, et ei eksi). Siis sobiks see ju suurepäraselt.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): lihtsalt, kas see detailsusaste sobib.  

 

Raul Otto: Sundvalduse taotleja, Kinnisasja avalikes huvides omandamise seadus par 40 lg 3 

p 4. Mina eeldan, et üldplaneering on ainuõige koht selle jaoks.  

 

Alar Noorvee (Alkranel OÜ, keskkonnaekspert): Ei ole ainuke, kui ka projektid on nimetatud 

(viidatud seaduse paragrahvis), siis ka projekteerimistingimused..  

 

Raol Otto toob näite reguleerimata asjaolust, mis on viinud kohtusse, kuid vastuseid 

küsimustele pole saanud. 

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert): Kui nad on valmis panema maakaabelliini, kas see takistab 

põlluharimist?  

 

Raul Otto selgitab kündmist ning piirkonna looduslikku olukorda.  

 

Järgneb arutlus sarnastest olukordadest.  

 

Alar Noorvee (Alkranel OÜ, keskkonnaekspert): Kuidas see tabeli üldplaneeringusse lisamine 

olukorda muudab?  

 

Raul Otto viitab seadusele, et sundvalduse seadja peab viitama üldplaneeringule.  

 



Järgneb arutlus, selle üle, et üldplaneering ei ole antud tabeli jaoks ainuke koht ning kus oleks 

antud tabeli kasutus ning paigutus kõige kasumlikum.  

 

Üldplaneeringu töörühm leiab, et ettepanekus esitatud tabel ei kuulu ÜP dokumendi 

juurde. Üldplaneeringusse lisatakse väärtusliku põllumajanduse ja/ või elektrivõrgu ptk, et 

arvestada tuleb Põhja-Eesti maastikulise erisusega.  

 

Ettepanek 13 p 1.4.  

 

Raul Otto selgitab, et täna ongi kasutusel vaid väärtuslik põllumajandusmaa ja see mida 

üldplaneeringus käsitletakse on väga väärtuslik põllumajandusmaa.  

 

Järgneb arutlus vilja kasvatusest, liikumisest nii Eestis kui maailmas ning põldude vajadusest.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab väärtuslike põllumajandusmaade käsitlust 

maakonnaplaneeringus ning käsitluse erinevust koostamisel olevas üldplaneeringus.  

 

Täiendavaid kommentaare ei ole.  

 

Ettepanek 13 p 1.5.  

 

Raul Otto selgitab punkti sisu. Kaks väärtusliku põllumajandusmaa võssa kasvanud tükki, 

mille kasutuselevõtt vajab raadamist.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) selgitab valla seisukohta: Me ei saa minna 

eraomandi kallale ja öelda, et sa pead seda kasutama põllumaana.  

 

Järgneb arutlus sarnastest juhtumitest, mille puhul ei ole kohalikul omavalitsusel võimalik 

öelda, kuidas eraomandis olevat maad majandada. Jõuti järeldusele, et tegemist on soovitusliku 

ettepanekuga, millega juhitakse tähelepanu ning see ei ole üldplaneeringu kohane 

vaidluspunkt.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab ettepanekut 13 p 2.2 ning lisab, et ettepanekuga 

arvestatakse. Täiendavad kommentaarid puuduvad.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab ettepanekut 13 p 2.3.  

 

Järgneb arutlus oluliselt muudetava teelõigu üle, millele osaliselt märgitakse perspektiivne 

trassikoridor, kuna see tee on varisemisohtlik. Ettepanek märkida perspektiivne trassikoridor 

ka tee teises lõigus. Ettepanekut arvestatakse ning lisatakse üldplaneeringusse. Samuti Pika 

tänava lõpp Toila alevikus. Arutluse järgselt leiti, et ettepanekut arvestatakse, Toila alevikus 

Pika tänava lõppu määratletakse perspektiivse tee koridor.  

 



Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) tutvustab ettepanekut 13 p 2.4.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) selgitab omavalitsuse poolset vastust.  

 

Raul Otto: Sellisel juhul on see RaM-i või kohtuvaidlus. /--/ Kui lugeda Toila valla 

põhimäärust, kõik komisjonid teevad ettepanekuid ja vallale soovitusi. /--/ Eelarve- ja 

majanduskomisjon küll otsustas, aga komisjoni seisukoht ütles, et eelistada tuleks maantee 

äärset lähedust, kui seda ei ole võimalik, siis realiseerida vana trassi koridoris. /--/ Mina väidan, 

et komisjoni soovitus ühtis täielikult ÜP varasemalt vallavalitsuse väljendatus seisukohaga /--

/.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik): vallavalitsus täpsustas seda, pidas 

perspektiivseks idapoolset teed täies ulatuses ning täpsustas seda üldplaneeringu kolmandal..  

 

Raul Otto: /--/ algselt soovis (vallavalitsus) rajada kergliiklustee Toila-Narva maantee lääne 

küljele, siis mindi vana mnt trassile rajama. /Järgneb selgitus olemasolevate kooskõlastuste 

osas/.  

 

Mehis Luus (Toila vallavalitsus, arendusnõunik) selgitab, et trassikoridori määramine on 

olnud protsess, kuhu on kaasatud kõik ametkonnad, seejuures selgitab Transpordiameti 

soovitust.  

 

Jätkub arutlus. Omavalitsus jääb esialgse seisukoha juurde.  

 

Heiki Kalberg (AB Artes Terrae OÜ, Projekti juht, ruumilise keskkonna planeerija, volitatud 

maastikuarhitekt-ekspert) selgitab viimaste ettepanekute (esitajad Metsamägara Külaselts/Jüri 

Promet) sisu ja vastust.  

 

Täiendavaid küsimusi ei esitatud.  

 

Selgitatakse koostatava üldplaneeringu edasist protsessi.  

 

Arutelu lõpp 17.46 

Protokolli koostas: Terje Liblik (Alkranel OÜ) 

  



Lisa 1. Osalejate nimekiri 

 




